

# Referat fra Østerbroskolens skolebestyrelsesmøde den 7. juni 2021

Afbud:

Teams, kl. 16.00-18.00

Tid	Hvad	Hvordan
16.00	Dagsorden <i>Ekstra punkt: aftale mellem regeringen og partierne i forhold til tiltag for kommende skoleår. Der startes med punktet "digitale læremidler".</i>	Til godkendelse
16.05	Opsamling fra sidst <i>Bilag: Østerbroskolen specialpædagogiske tilbud</i>  Digitale læringsmidler: <i>Der er indkøbt fælles portaler, som er tildelt alle skoler. Derudover skal skolen selv vælge mellem 13 portaler fra Gyldendal og Clio. Ønsker fra de forskellige teams er indsendt.</i> Opsamling fra sidst: <i>UC-beskrivelse (ydelseskatalog), sendes ud til bestyrelsens medlemmer. Drøftes efter sommerferien. Vil blive opdateret fra forvaltningen.</i>	Orientering v/ ledelsen
16.10	Nyt fra elevrådet <i>Møde den 28. maj. Der blev afrundet for skoleåret – man er blevet enige om, at man har gjort det bedste, man kunne for at gøre møderne sjove og inspirerende. Der udleveres ikke diplomer for bestyrelsens indsats i år. Man håber på, at mange vil deltage til næste år. Åbningsarrangementet for næste skoleår er blevet drøftet.</i>	Orientering v/ Hilde & Mads
16.20	Friheden - opfølgning på bestyrelsesmøde 29/5, kommunens workshop 3/6 mv. <i>Bilag: notat fra skolen</i>  <i>Der er afholdt kaffemøde med Simon Hansen, formand for kommunens Børn, Familie og Uddannelsesudvalg, hvor der blev talt om Friheden, trafik og åbningsarrangementet. Glimt fra workshoppen den 3. juni: Peter Bring-Larsen, formand for kommunens Teknik, Miljø og Ejendomsudvalg, mødte op til workshoppen og lyttede til skolebestyrelsens bekymringer vedr. projekt Friheden og de trafikale forhold på Gedservej. Lokale- og anlægsskuffen var repræsenteret ved Oliver Vange (fondsrepræsentant/sagsbehandler). Arkitekterne blev udfordret af naboerne, som var rystede over, at tegninger ikke var blevet ændret siden et tidligere møde. De var i øvrigt ikke særligt begejstrede over al den aktivitet, som der bliver. De ønsker, at aktiviteten skal flyttes ud mod vejen. Overvejelse omkring om man skal inddrage andre skoler? Der sendes en mail til de andre skoler med et ønske om, at der bakkes op om, at skoleområder ikke omdannes til</i>	Drøftelse V/ Henrik

	<p><i>"borgerparker" og at man gør opmærksom på, at det kan hæmme skolers muligheder for at løse kerneopgaverne.</i></p> <p><i>Vedr. trafik: forslag, at man laver en supplerende indkørsel fra Prinsholm. Fremkommet efter møde med beboerne på Egevænget.</i></p> <p><i>Kunne nogle af aktiviteterne lægges andre steder? Hvilke muligheder er der?</i></p> <p><i>Der har været to møder med idræts-lærerne – der er behov for et grønt areal, hvor man kan overskue eleverne.</i></p>	
16.40	<p>Udvalgsarbejde:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Åbningsarrangement 13/8. <i>Bilag: Drejebog fremsendt med forrige dagsorden</i></li> </ul> <p><i>Ny dato drøftes på møde onsdag den 9.6.</i></p> <p><i>Ekstra punkt: aftale ml. regeringen og partierne i forhold til tiltag for kommende skoleår.</i></p> <p><i>På folkeskoleområdet foreslås det, at der skal være mulighed for ikke at udarbejde elevplaner og kvalitetsrapporter.</i></p> <p><i>Der vil ikke blive målt på linjefagsdækningen i det kommende skoleår.</i></p> <p><i>Skolerne får mulighed for at konvenere UUV til to-voksne-ordninger, flere fagtimer, holddele turboforløb m.m.</i></p> <p><i>Aftalen er pr. 1.6.</i></p> <p><i>De midler, som skulle være brugt inden den 31.7. er forlænget frem til nytår (primært til udskolingen).</i></p> <p><i>Der kommer formentlig noget supplerende tekst til ovenstående aftale. Deltaljerne/ordlyd kendes derfor ikke.</i></p> <p><i>Interessant at få drøftet UUV og den mulighed det giver, at f.eks. lave to-lærer-ordninger.</i></p> <p><i>Der følges op på dette efter sommerferien.</i></p>	<p>Orientering &amp; drøftelser v/ Helle, Malene, Tinella og Carsten</p>
16.55	<p>Skolens værdier og dagligdag</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ledelsens redegørelse for handleplan, strukturer og aktiviteter i skolens trivsels- og antimobbearbejde</li> <li>• Erfaringer med det samlede <a href="#">værdiregelsæt</a>. Behov for ændringer?</li> <li>• Erfaringer med <a href="#">ordensregler</a>. Behov for ændringer?</li> </ul> <p><i>Bilag: se links</i></p> <p><i>Ordensregler: er ganske ok – og fungerer stort set efter hensigten. Derfor ingen grund til at lave om på dette før efter, at skolen har været samlet i 1 år.</i></p> <p><i>Værdi-regelsæt – bruges fint i dagligdagen. De holder og rammer fint i hverdagen. Kan også tages op igen om et år.</i></p> <p><i>Medarbejderne har arbejdet godt med trivsels- og antimobbearbejdet, for at få det til at fungere.</i></p> <p><i>AKT har man fundet de elever, som har særlig behov for hjælp og har fået indarbejdet nogle gode strukturer i forhold til netværksmøder.</i></p> <p><i>Der er arbejdet med at sætte ekstra ind på de fag, som der ikke har været så meget fokus på, på grund af corona.</i></p> <p><i>Mulighed for at lave emne-uge til næste skoleår, hvor der vil være fokus på bl.a. de sproglige fag.</i></p> <p><i>Der er arbejdet med at danne sig et overblik i forhold til</i></p>	<p>Orientering v/ ledelsen + fælles drøftelse</p>

	<p>sprog-test af elever. Vi skal helst undgå, at elever skal gå om.</p> <p>Der starter en ekstra læsevejleder, som skal arbejde på at få de sproglige indsatser på plads.</p> <p>Der har ikke været særlig mange konflikter, mens der har været sendt børn hjem.</p>	
17.10	<p>Skolebestyrelsens arbejde</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Årsberetning</li> <li>• Mødeevaluering - resultater</li> <li>• Forretningsorden - ændringer? Publicering?</li> <li>• Årshjul: prioritering + mødedage/datoer/tider næste år?</li> <li>• Fordybelsesseminar – ny dato?</li> <li>• Medlemmer, suppleanter, klasserepræsentanter?</li> <li>• Udpegning af delegeret til Skole og Forældre landsmøde <a href="https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skole-og-for%C3%A6ldres-landsm%C3%B8de-2021">https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/skole-og-for%C3%A6ldres-landsm%C3%B8de-2021</a></li> </ul> <p style="text-align: right;"><i>Bilag: Årsberetning + Årshjul + Evalueringssvar + Forretningsorden</i></p> <p>Årsberetning er endnu ikke klar, men er stærkt på vej og vil blive sendt ud til bestyrelsen til kommentering.</p> <p>Resultater af mødeevaluering: Skemaet er taget fra "skole- og forældre" blev løst gennemgået.</p> <p>De spørgsmål, som skiller sig markant ud, kunne blive vendt på et formøde.</p> <p>Forretningsorden: bør ligge på hjemmesiden. Dagsordener skal også lægges på hjemmesiden.</p> <p>I forhold til at være beslutningsdygtige: haste-beslutninger skal sendes via Messenger.</p> <p>Bud på, hvad der er vigtigst og hvad der bør være fokus på - til næste skoleår – ud fra årshjulet:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- kvalitetsrapport.</li> <li>- faglige indsats i forhold til indskrivnings-børnene.</li> <li>- SFO.</li> </ul> <p>Andre bud/forlag sendes til skolesekretæren.</p> <p>Mødedatoer til næste år: drøftes til august – første møde er dog 10. august.</p> <p>Fordybelsesseminar: drøftes til august.</p> <p>Skole og Forældre Landsmøde holdes fredag den 19. og lørdag den 20. november på Hotel Nyborg Strand.</p> <p>Skolebestyrelsen kan sende to delegerede. Tilmeldingsfrist er 30. september. Evt. deltagelse aftales på bestyrelsesmøde i august eller september.</p>	Drøftelse v/ Henrik
17.25	<p>Udkast – Princip: Skolens underretning af hjemmene</p> <p style="text-align: right;"><i>Bilag: Udkast til princip</i></p> <p>Visse principper og regler er fastsat centralt, fx at forældrene skal underrettes skriftligt om resultaterne af test, og at der som led i den løbende evaluering skal udarbejdes elevplaner med individuelle mål, status og beskrivelse af opfølgning. Skolens princip for underretning af hjemmene vil være lokalt supplement hertil.</p> <p>Skole-hjem-samarbejdet og elevinddragelse: Hvilken rolle har eleverne i dette, og bør rollen differentieres efter</p>	Fremlæggelse v/ Henrik

	<i>elevernes alder? Drøftes senere i sammenhæng med princip om Skole-hjem-samarbejdet.</i>	
17.30	<p>Orientering om</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Corona</li> <li>• Budgetstatus</li> <li>• Stillingsopslag og ansættelsessamtaler</li> <li>• Elevfravær</li> <li>• Afgangselever <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Skriftlige og mundtlige prøver</li> <li>○ Sidste skoledag og dimission</li> <li>○ UVM særbevilling</li> </ul> </li> <li>• Flyttedatoer &amp; indretningsbudget</li> <li>• Skoleårets planlægning, herunder nye skemaer</li> <li>• Styregruppen for Østerbro skolen, møde 26/5 aflyst. Nyt planlagt 17/6</li> <li>• Rundvisning for Alma Larsen og Simon Hansen</li> <li>• Henvendelse om trafik kampagne</li> </ul> <p><i>Corona: skolen har heldigvis ikke været ramt i denne uge – der var ramte klasser i forrige uge. Der åbnes heldigvis mere og mere op, men klasse-boblen skal forsat opretholdes.</i></p> <p><i>9. klasse får tre overnatninger i næste uge som erstatning for aflyst Berlin-tur.</i></p> <p><i>Der er ikke taget stilling til 3. klassernes aflyste Gedesby-tur, men det tages med på kommende ledermøde.</i></p> <p><i>Vi håber, at diverse restriktioner er lempet mere, når skoleåret starter op igen til august.</i></p> <p><i>I forhold til budget: grundlæggende ser budgettet p.t. ganske fint ud.</i></p> <p><i>Bygge-budgettet: der kommer et detaljeret senere.</i></p> <p><i>Interne stillingsopslag: bh.kl.-lederstilling er besat fra 1.8.</i></p> <p><i>3 stillinger: AKT-vejleder, i UC og til udskoling: tysk/fysik, kemi. Der afholdes samtaler torsdag den 10.6. i tidsrummet kl. 14-16.</i></p> <p><i>Der er deltagelse fra skolebestyrelsen.</i></p> <p><i>Elevfravær, statistik: tages med senere.</i></p> <p><i>Skriftlige og mundtlige prøver: er forløbet fint og forholdsvis uproblematisk – også teknisk.</i></p> <p><i>Sidste skoledag: skulle have været afholdt mens coronaen rasede på skolen. Er derfor blevet udsat til den 21. juni – samme dag som dimissionen afholdes. Skolen har indkøbt karameller, og der er lavet et godt program for dagen.</i></p> <p><i>Dimission afholdes over 3 gange.</i></p> <p><i>Indretningsbudget: kendes ikke.</i></p> <p><i>Flyttedato: i ugen efter, at børnene er gået på ferie (uge 26).</i></p> <p><i>Der indkøbes 10 nye skærme til udskolingen.</i></p> <p><i>I mellemgruppen bruges de smartboards, som vi har.</i></p> <p><i>Fagfordelingen er faldet på plads. I næste uge laves der skemaer, som sendes ud inden sommerferien.</i></p> <p><i>Styregruppen for Østerbro skolen: møde den 26/5 blev aflyst. Nyt er planlagt til den 17/6.</i></p> <p><i>Rundvisning for Alma Larsen og Simon Hansen: Udsat.</i></p> <p><i>Henvendelse om trafik kampagne: Carsten og Henrik vil tage imod en opfordring fra forvaltningen om at drøfte en evt. trafik kampagne.</i></p>	Orientering V/ ledelsen

17.55

Evt.  
*Intet.*

17.55	Evt. <i>Intet.</i>	
-------	-----------------------	--